

Global Youth Entrepreneurs Forum 2018 「世界青年創業論壇 2018」 Speaker List 講者嘉賓名單

Startups Tears 創業血淚史 14:30 – 15:30



Moderator :

Mr. Kenneth Chau

Honorary President

HKSTP Technology Incubation
Network

主持 :

鄒健宏先生

榮譽會長

香港科學園科培網絡

Mr Kenneth Chau graduated from the University of Hong Kong in 1994. He is the chairman of the Hong Kong Science and Technology Parks Technology Incubation Network (TIN) and aiming to incubate innovative technology companies which can push the boundaries of the technology industry in Hong Kong. TIN has become the Hong Kong largest start-up organization, included more than 500 companies. He also invited the world largest crowd funding platform Kickstarter to Hong Kong on 30th, September in last year. He is appointed as the official administrator of the Kickstarter both in Hong Kong and Singapore areas. This helps the Hong Kong-based technologies companies to bring out crowdfunding events, promote their products to worldwide, create more opportunities in others' markets. Until now, Kickstarter has brought hundreds of project to life in Hong Kong and Kenneth has become one of the “navigator” of the next generation's technologies.

Kenneth is also a creative writer with full of innocence aside other than a technology innovator. He publishes short stories to Metro Daily on every Tuesday. These stories are mainly about innovative technologies and the relevant news. Since the humorous and lively way that he has used to write these stories, the readers can always leave a knowing smile after they read his stories while understand the latest trend of technology.

鄒健宏先生 (Kenneth Chau) 是亞洲創新科技的領航員，1994 年畢業於香港大學，25 歲之齡便在日本以科技創業，及後於香港及中國大陸設立生產及研發基地。Kenneth 研發的立體轉印技術於過去二十多年已廣泛應用在全球不同行業的產品上。Kenneth 於 2008 年底創立科韻動力有限公司，並成功研發全球首部 iPhone Karaoke，蜚聲國際；科韻動力在 2012 年成為香港唯一一間科技培育公司奪得 NBIA 世界冠軍，其後更勇奪瑞士日內瓦發明金獎及羅馬尼亞教育部頒發的特別大獎，成為香港其中一間具世界級水準的創新科技公司。

Kenneth 現正擔任香港科學園科培網絡榮譽會長，致力培育香港創新科技公司，推動科技業界向前發展，科培網絡在 Kenneth 帶領下，已發展成為全港最大規模的科技創業組織，公司會員超過五百間。為鼓勵香港科

技產業緊貼國際潮流，Kenneth 成功邀請全球最大眾籌平台 Kickstarter 於 2016 年 9 月 30 日登陸香港，更被委任為香港及新加坡地區 Kickstarter 官方網站管理員，鼓勵及協助更多香港科技公司推出眾籌項目，打開全球消費者市場，至今已協助過百項目成功眾籌集資。Kenneth 已成為下一代科技界其中最重要的領航員。

是什麼驅使我們繼續創下去？



Speaker:

Mr. Calvin ZHANG

Founder and CEO

Incus

講者:

張健鋼先生

創辦人及行政總裁

音科

Mr. Jiangang ZHANG, CEO of Incus Company Limited, got his MPhil Degree from the School of Engineering, HKUST and got his Bachelor Degree from Department of Automation, USTC. Mr. ZHANG has more than 7 years' experience in audio engineering. He has published 1 conference paper, 2 PCT patent, 7 CN patent and 1 US patent on audio technology.

張健鋼先生，音科有限公司的聯合創辦人兼總經理，本科畢業於中科大自動化專業，碩士畢業于香港科技大學工業工程及決策分析系。共出版 2 篇 PCT 專利，7 篇中國專利，1 篇美國專利，1 篇會議期刊。

創業應該要逆流而上；順流而下



Speaker:

Mr. Jordan Cheng

Founder

Dragon Creative Enterprise
Solution Co. Ltd.

講者:

鄭文輝先生

創辦人

創龍企業解決方案有限公司

Mr. Jordan Cheng founded Mad Mad Mobile App Development Company in 2012. The company employed more than 100 people in 2014. It has become the top five mobile phone program developers in Hong Kong. Jordan founded Dragon Creative Enterprise Solution Co. Ltd. in 2013, invested more than 20 million HKD to start a business, developed AR (enhanced reality) smart glasses MAD Gaze, recently successfully received investor funding, the main market is Greater China

鄭文輝先生在 2012 年創立 Mad Mad 手機應用程式開發公司，公司創立兩年，員工人數超過 100 人，成為本港五大手機程式開發商。Jordan 於 2013 年創辦創龍企業解決方案有限公司，投入逾 2,000 萬元資金創業，研發出 AR(增強實境)智能眼鏡 MAD Gaze，最近成功得到投資者注資，主力攻打大中華地區。

沒有好的氛圍難出好的產品和項目



Speaker:

Mr. Harris Sun

CEO

RASPECT

(Intelligence Inspection)

講者:

辛子雋先生

行政總裁

維視拍

Serial entrepreneur. Passionate in innovation and exploration. Award winners of multiple startup competitions. Impactful leader in innovation. A hard working individual bursting with innovative ideas and solutions who built incredible trust and respect from the stakeholders. Committed to getting things done and also creative in problem solving.

BSc. (CSIS) (HKU)

MSc. (CS) (CUHK)

Founding Member of Innovation Centre of Cathay Pacific Airways

Company Awards:

- Winner of TechCrunch China Greater Bay Area Conference cum Regional Final (HK) (2018) Winner of Youth Innovation and Entrepreneurship Competition (2018)
- Winner of "Star of Entrepreneurs" NanShan Competition (HK) (2018) Finalist of China Innovation & Entrepreneurship Competition (2018)
- Award Winner of ShenZhen Innovation and Entrepreneurship (Internet & Mobile Internet) Competition (2018)
- Awarded "30 Fastest Growing Companies to Watch 2018" by CIO Bulletin Awarded "25 Hottest APEC AI Companies 2018" by CIO Advisor
- Award Winner of Techsauce Global Summit (2018) Award Winner in Youth Development Fund (2017) Award Winner of Global Entrepreneurship Week (2017) Award Winner of Challenge Cup (2017)
- Award Winner in HKU DreamCatchers 100K (2017)

連續的企業家。充滿熱情的創新和探索。他曾是國泰航空創新中心的創始成員之一。多次創業比賽的獲獎者。善於用創新的想法去解決方案，並高質量完成任務。

在團隊和投資人中獲得了肯定和信任。

理學學士 (計算機科學) (香港大學)

科學碩士 (計算機科學) (香港中文大學)

得獎項目

- TechCrunch 大灣區創新峰會暨創業大賽（香港）冠軍（2018）
- 「招商杯」港粵青年創新創業大賽（企業組）金獎（2018）
- 創新南山「創業之星」大賽（香港）一等獎（2018）
- 全國創新創業大賽總決賽入圍（2018）
- 第十屆中國深圳創新創業大賽（互聯網）三等獎（2018）
- 第一屆「京港青創杯」創業大賽 優秀獎（2018）
- Techsauce Global Summit (香港) 三等獎（2018）
- 香港大學Dreamcatcher 得獎者（2017）
- 全球創業周大賽（香港）得獎者（2017）